
      

 

Åbent brev til Transportministeren, samt transport, bygnings- og boligudvalget 
 
Cykelsti ved A26 igen, igen, igen……… 
 
Som overskriften også indikerer så er det langt fra en nyopdukket udfordring, problematik og 
mangel. Og med vores borgmesters ord, faktisk et løfte fra da A26 blev anlagt for 40 år siden! 
Forbløffende, uhyggeligt og alt for dårligt! 
 
Oktober måned kunne vi så igen lægge øjne og ører til hvem der har formået at opnå støtte til 
cykelprojekter i Danmark fra cykelpuljen på i alt 99 mill.. Og det selv om Skive kommune har søgt 
cykelpuljer igen og igen, også langt tid før vi fra borgerside begyndte at involvere os i 2012. Så var 
der altså igen ingen midler fra årets Cykelpulje til Stier i Skive Kommune. Også selv om 
kommunen endda har tilbudt den til nedsat pris i forhold til vejdirektoratets pris. Rigtig, ærgerligt! 
 
Og det er uanset om ministeriet vil betegne den ønskede cykelsti som cykel til skole og fritid (for 
alle som skal til eller fra enten Glyngøre eller Roslev skole), cykelpendling (til og fra Vile, 
Glyngøre, Nautrup, Harrevig, Harre, Roslev) rekreativ cykling eller cykelturisme (til og fra Skive, 
Morsø og Thy kommuner), så vil cykelstien dække alle disse behov (anført i parentes). 
 
Et er også sikkert, det er et stort ønske og behov fra rigtig mange som i fælles flok forsøger i 
samarbejde med Skive kommune at gøre opmærksom på behovet. Stien vil dække rigtig manges 
behov og ønsker som også skrevet. Absolut ikke mindst få cyklisterne væk fra kørebanen inden 
nogle kommer til skade. Og her er der tale om en kørebane som er fyldt med rigtig meget trafik 
inkl. tung trafik døgnet rundt. 
 
Mange af jer har også besøgt strækningen, flere af jer har cyklet på den og alle er enige og udtaler at 
der er stort behov for en cykelsti. Lige meget hjælper det! 
 
Jeg skriver på vegne af rigtig mange borgere, foreninger, brugere i Vile, Glyngøre, Nautrup, Hjerk, 
Harre og Roslev og Skive kommune garanteret også, vi har nemlig lige nu brug for et rigtig godt 
råd som er:   

Hvordan og hvor skal vi henvende os for at få mulighed for at få hjælp og økonomi til 
anlæggelsen af cykelstien på rute A 26 mellem Harre og Nautrupbakke?  
 
Med venlig hilsen 
Else Marie Larsen 
Borgervalgt medlem af Skive Kommunes landsbyudvalg 
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